
Zápisnica 

zo zasadnutia komisie školstva, mládeže a športu zo dňa 14.11.2023 

      Zasadnutie otvoril a viedol predseda komisie Mgr. Ján Várady . 

Program rokovania: 

1. Správa o činnosti a práci 5 ZŠ ul. Školská, výsledky pedagogického a výchovného procesu, ako 
aj v športovej a mimoškolskej práci 

2. Správa o činnosti ŠK JUDO Michalovce so zameraním na žiacke a mládežnícke družstva 
3. Informácia o školskom stravovaní na školách v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Michalovce 

       4.    Rôzne 

                                 Účasť na zasadnutí: podľa prezenčnej listiny členovia komisie.  

Program zasadnutia komisie schválený všetkým prítomnými členmi. 

 
R O K O V A N I E 

 
1. Správa o činnosti a práci 5. ZŠ ul. Školská, výsledky pedagogického a výchovného procesu, 

ako aj v športovej a mimoškolskej práci – Mgr. Miroslav Mach, riaditeľ školy 
 

     V stave k 1. 9. 2022 vyučovalo na škole 34 pedagogických pracovníkov, z toho 26 učiteľov, 3 
vychovávateľky a 4 duchovní. Na škole pôsobia 4 pedagogickí asistenti spolu so školským špeciálnym 
pedagógom v rámci Národného projektu Pomáhajúce profesie II v edukácii detí a žiakov. Na škole 
pôsobí 1 pedagogický asistent pre žiaka so zdravotným znevýhodnením. Škola má podrobne 
rozpracovaný učebný plán, ktorý bol zostavený na základe rámcového učebného plánu pre základné 
školy. MŠVVaŠ SR schválilo dňa 6. februára 2015 tento iŠVP pre prvý stupeň základnej školy s číslom 
2015-5129/1758:1-10A0 a iŠVP pre druhý stupeň základnej školy s číslom 2015-5129/5980:2-10A0. 
Základné školy vzdelávajú žiakov 1., 2., 3. a 4. ročníka a 5., 6., 7., 8. a 9. ročníka podľa inovovaných 
vzdelávacích programov. Učebné plány a učebné osnovy ZŠ sú podrobne rozpracované v školskom 
vzdelávacom programe. Počet tried ZŠ spolu: 16 z toho v 1. - 4. ročníku: 6 v 5. – 9. ročníku: 10  
Počet všetkých žiakov spolu: 289 z toho v 1. – 4. ročníku: 109 v 5. – 9. ročníku: 180 Počet oddelení ŠKD: 
3 v nich počet žiakov: 76 Počet rómskych žiakov z celkového počtu žiakov: 0 Počet vymeškaných hodín 
spolu za celý rok: 42 355 z toho neospravedlnených: 259 Počet znížených známok zo správania: 4 2. 
stupňa: 2 3. stupňa: 2 4. stupňa: 0 Počet udelených pokarhaní riaditeľom školy: 24 Počet udelených 
pochvál riaditeľom školy: 27 Počet prospievajúcich žiakov spolu: 277 Počet neprospievajúcich spolu: 2 
Počet neklasifikovaných spolu: 10 Počet žiakov 5. – 9. ročníka so samými jednotkami: 16. Základná 
škola sa aktívne zapájala do rôznych projektov. Najvýznamnejšie projekty: eTwinning, Zelená škola, 
Zdravá škola, Jazykový kurz pre cudzincov, Pomáhajúce profesie II pre edukácií detí a žiakov. 
Testovanie 9 sa v školskom roku 2022/2023 uskutočnilo v stredu 22. 3. 2022. Testovania sa zúčastnilo 
39 žiakov. Výsledky:  Slovenský jazyk a literatúra: 45,49 % Matematika: 32,52 % .  Počet žiakov 9. 
ročníka: 39 z nich neumiestnení: 0 končia povinnú školskú dochádzku: 1 (žiak pokračuje v štúdiu na 
strednej škole. V školskom roku 2022/2023 v rámci CVČ pracovalo 8 záujmových útvarov: Gymnastika 
1., Gymnastika 2., Plávanie pre začiatočníkov, Plávanie pre pokročilých, Korčuľovanie, Pohybové hry na 
ľade, Škola korčuľovania, Zdokonaľovanie korčuľovania. Záujmové útvary navštevovalo spolu 118 
žiakov. Škola aktívne spolupracuje s rôznymi externými organizáciami je nevyhnutná a vytvára priestor 
pre zviditeľnenie sa školy. 
      Škola má k dispozícii komplex budov, v ktorých sa nachádza 31 kmeňových učební, 5 odborných 
učební, telocvičňa, posilňovňa, multifunkčné ihrisko, tri triedy pre žiakov Školského klubu detí a školská 
jedáleň. V tomto školskom roku sa uskutočnila úprava interiéru a exteriéru školy:  



rekultivácia vnútorného átria pre potreby žiakov, nové dvere a zárubne na dvoch triedach, 
prerezanie a vyklčovanie náletových drevín na pozemku školy, rekonštrukcia vstupného priestoru 
školy (doplnenie lavičiek, črepníkové kvety...), doplnenie nádob na separovaný odpad, doplnenie 
lavičiek pre žiakov v interiéri školy, prenájom centrálnej veľkokapacitnej tlačiarne pre potreby 
školy, renovácia a materiálne vybavenie počítačovej učebne na 2. stupni. Ďalšie investície neboli 
možné z dôvodu neúmerného zvýšenia cien za energie. Voľnočasové aktivity pre žiakov sa realizujú 
v rámci CVČ, ktoré funguje pri Základnej škole, Školská 2, Michalovce. Ponuka záujmových útvarov 
reflektuje potrebu žiakov školy. Centrum voľného času sa riadi Školským vzdelávacím programom 
pre CVČ a rovnako platným školským poriadkom pre žiakov. Záujmové činnosti prebiehajú 
spravidla v popoludňajších hodinách podľa platného harmonogramu. Vzhľadom k tomu, že škola 
nemá športový areál, fasádu v havarijnom stave aktívne pracuje  na projekte rekonštrukcie školy, 
fotovoltaiky a vybudovaní multifunkčného areálu.  

 
PeadDr. R. Hajdúková – Aká situácia je pred školou ohľadom parkovacích miest?  
Mgr. M. Mach – Cesta pred školou je po rekonštrukcii zúžená. V spolupráci s mestom má byť tento 
problém zahrnutý do územného plánu.  
 
Ing. M. Stričík – V súčasnosti  prebieha rekonštrukcia mosta ,,Stráňany“, vzhľadom k hustej premávke 
mala táto rekonštrukcia počítať s tým, že most mal byť 3 prúdový a nie 2 prúdový ako doteraz. Tento 
fakt by pomohol pri rozhodovaní rodičov, kam umiestnia svoje dieťa na základnú školu. 
 
Mgr. M. Mach – Navrhuje hokejovú tréningovú halu pre mládež pri 5. ZŠ. 
 
P. Tirpák – Z hľadiska logistiky je lepším riešením umiestnenie tréningovej haly pri Zimnom štadióne. 
Žiaci tam majú výstroje, ktoré nie je potrebné  pri tréningoch prenášať. 
 
PeadDr. R. Hajdúková - Koľko žiakov  dochádzajúcich autobusom, resp. vlakom navštevuje  5. ZŠ? 
Mgr. M. Mach -  Základnú školu navštevuje a dochádza  71 žiakov z okolitých dedín. 
 
Mgr. J. Várady -  Vzhľadom k blízkosti osady na ul. Gerbovej vzniká otázka riešenia vandalizmu. 
Plánujete v škole umiestnenie  kamerového systému?  
Mgr. M. Mach – Kamerový systém nie, ale v škole je  alarm.  
 
     Na základe predloženej správy riaditeľa 5. ZŠ, komisia predkladá podporné stanovisko vedeniu 
mesta o snaženie riaditeľa školy o vybudovanie športového areálu s vyčlenením finančných 
prostriedkov pre tento projekt.  
 
2. Správa o činnosti ŠK JUDO Michalovce so zameraním na žiacke a mládežnícke družstva 
    –  Viliam Kohút predseda ŠK JUDO  
  
 - správa je prílohou zápisnice, členovia komisie sú s ňou oboznámení  
 
3. Informácia o školskom stravovaní na školách v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Michalovce  
   -  Ing. Lenka Hreňková, metodička pre ŠJ 
  
    Počet zapísaných stravníkov je                  5 006  (4 664)                    
    z toho detí a žiakov :                                     4 291 (4 050)     
    z toho dospelých :                                    715    (614) 
    z nich cudzích stravníkov  :                 47 (32)  
z nich dôchodcovia a opatrovateľky   :              98 (2) 
detí MŠ :                  978  (1 118) 
z nich počet predškolákov v MŠ :               366  (384)                                        



žiakov ZŠ :                                                                3 311 (3 546) 
žiakov SŠ :                                                                       4   (0)  
športovcov – iný finančný limit :                                0 (3)  
žiaci z Ukrajiny:                    45 (30) 
 
Počet detí a žiakov  v hmotnej núdzi schválnych ÚPSVaR  MŠ – hmotná núdza  369   (32) 
Percento stravovanosti  MŠ  Počet detí v MŠ (celkový) : 978 (1 074) 
Počet detí, ktoré sa stravujú v MŠ:   970 (1 059) 
Percento stravovanosti:                    99% (99%) 
 
Počet žiakov v ZŠ (celkový počet žiakov na ZŠ):            4264 (4 171) 
Počet žiakov, ktorí sa stravujú v ZŠ:             3307 (3 189) 
Percento stravovanosti:                 77,55% (76,46%) 
 
      Najvyššie percento stravovanosti žiakov z celkového počtu žiakov na škole je v ŠJ pri ZŠ Okružná 17 
– 90,90 %;  ŠJ pri ZŠ T. J. Moussona 4 – 85%; ŠJ pri ZŠ Školská 5– 85% 
Najvyšší  počet  stravníkov  na  jednu pracovníčku  je  v ŠJ pri ZŠ P. Horova na Ul. kpt. Nálepku 16 – 88 
stravníkov; ŠJ pri ZŠ j. Švermu 8  - 85 stravníkov;  v MŠ je normatív nižší, nakoľko nie je započítané 
doplnkové stravovanie – desiaty , olovranty  a vyšší počet zamestnancov je nutný z dôvodu podávania 
stravy z kuchyniek pri jednotlivých triedach.   
      Vážne nedostatky zistené RÚVZ v zariadeniach v priebehu školského roka neboli zistené. 
Nedostatky, ktoré sú v rozpore so zákonom č. 533/2007 o podrobnostiach a požiadavkách na 
zariadenia spoločného stravovania, boli priebežne odstraňované, alebo budú realizované v čase 
letných prázdnin. Väčšie nedostatky, ktoré boli zistené v školskej jedálni sú poškodená podlaha, pleseň 
a olupovanie omietky, oprava a maľovanie stien, nedostatočné odvetrávanie v kuchyni a navlhnuté 
steny. Menšie nedostatky boli priamo odstránené na základe pokynu RÚVZ. Riadiace pracovníčky boli 
odborným zamestnancom preškolené z platnej legislatívy. Ostatní zamestnanci sú preškoľovaní 
následne priamo na zariadeniach. Školským jedálňam pri MŠ sú poskytované ochranné pracovné 
prostriedky v súlade so smernicou Mesta Michalovce v plnom rozsahu. Energetická a nutričná hodnota 
podávaných jedál sa sleduje mesačne s vyznačením jej hodnoty v mesačnom hlásení.  Podľa záverečnej 
správy v priemere ŠJ pri ZŠ plnia energetickú hodnotu na 102% a v ŠJ pri MŠ v priemere na 109 % OVD.  
Materiálno – technické vybavenie nie je v plnej miere vyhovujúce v žiadnom zariadení. Je potrebná 
obnova strojového zariadenia, ktoré je zastarané a čiastočne stráca funkčnosť. Väčšie nedostatky sú 
na zariadeniach školského stravovania pri základných školách, kde je vyšší počet stravníkov. Požiadavky 
sú hlavne na konvektomaty, ktoré značným spôsobom dokážu uľahčiť prácu; plynový kotol, kuchynský 
robot a zabezpečenie odvetrávania kuchyne. Postupne sa nám darí riešiť nielen havarijné stavy, a tak 
postupne zlepšujeme technický stav v našich zariadeniach. V ŠJ pri MŠ boli zakúpené 4 umývačky riadu, 
2 veľké elektrické krájače, mraznička, chladnička, servírovacie prenosné vozíky a sieťky na okná. 
     Pre deti a žiakov, u ktorých, podľa posúdenia ošetrujúceho lekára, zdravotný stav vyžaduje osobitné 
stravovanie, vydalo Ministerstvo školstva SR MSN pre prípravu diét a to:  šetriaca – pri chorobách 
tráviaceho traktu,  diabetická – pri zvýšenej hladiny cukru v krvi – pri cukrovke, bezgluténová, 
bezlepková diéta- porucha vstrebávania lepku z pokrmov.  
      V školskej jedálni pri ZŠ, J. Švermu 6 a Krymská 5 sa pripravuje diétne stravovanie pre bezlepkovú 
diétu, jedlá sa pripravujú v súlade s MSN. Zo záverečných správ za školský rok 2022/2023 sme zistili, že 
spôsob realizácie diétneho stravovania v školských jedálňach je rôznou formou. Snažíme sa rodičom 
pomôcť pri zabezpečení  stravovania detí počas pobytu v školách, a to formou podávania hotových 
jedál (s ohrevom v zariadení),  ktoré si rodičia prinesú alebo úpravou podávaných jedál na zariadení 
(vynechanie mlieka, použitie bezlepkovej múky pri príprave jedál, úprava denného jedálneho lístka 
a pod.).  
 
 
 



Mgr. J. Várady – Nebolo by možné centralizovať varenie jedla na jednej škole a potom rozvážať do 
jednotlivých škôl?  
Ing. L. Hreňková -V budúcnosti sa touto myšlienkou budeme zaoberať. Na rozvoz tepelne 
pripravovaného jedla je potrebné zakúpenie špeciálneho auta.  
 
PaedDr.  R. Hajdúková- K otázke neplatičov, kto zaplatí neodobraný  obed?  
Ing. L. Hreňková – Je odporúčané základným školám dávať zálohové platby z ktorých  sa odpočítavajú 
neodobraté obedy. 
 
       Na základe predloženej správy, komisia odporúča metodické usmernenie vedúcim školských 
jedální, aby  týždenné jedálne lístky  v elektronickej podobe boli zverejňované najneskôr v piatok 
v predchádzajúcom týždni. 
 

4. Rôzne 

     Komisia opätovne žiada Radu športových klubov o zverejnenie podkladov na základe ktorých sa 

prerozdeľujú finančné prostriedky – dotácie, pre jednotlivé  športové kluby, ktorými by sa mohla riadiť 

pri ich rozdeľovaní. 

 
     Predseda komisie poďakoval všetkým prítomným za  účasť na rokovaní.  Komisia sa    najbližšie 
stretne na svojom zasadnutí dňa 12.12.2023. 
 
    
 

 

 

                                                                                                                   Mgr. Ján Várady 

                                                                                                                   predseda komisie  


